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SKUPŠTINI  CRNE  GORE 
                                                                                                P O D G O R I C A 
 
      Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budžet, sa 120. sjednice, održane 13. novembra 2015. godine, podnosi  
 

I Z V J E Š T A J 
o razmatranju realizacije zaključaka Skupštine Crne Gore, broj 00-63-7/14-27/8, od 16. jula 
2014. godine, donijetih povodom održanog kontrolnog saslušanja radi pribavljanja 
informacija o stečajnom postupku u Solani „Bajo Sekulić“ AD Ulcinj („Službeni list Crne 
Gore“, broj 31/14 od 24. jula 2014. godine) 
 

Odbor za ekonomiju, finansije i budžet, u skladu sa Planom rada Odbora za 2015. 
godinu i Akcionim planom za jačanje zakonodavne i kontrolne uloge Skupštine Crne Gore za 
2015. godinu, razmotrio je stepen realizacije pet zaključka Skupštine Crne Gore, od 16. jula 2014. 
godine, donijetih povodom održanog kontrolnog saslušanja radi pribavljanja informacija o 
stečajnom postupku u Solani „Bajo Sekulić“ AD Ulcinj. 
 

Pozivu za prisustvo sjednici odazvali su se Vladan Dubljević, generalni direktor za 
rudarstvo i geološka istraživanja u Ministarstvu ekonomije i Andrija Marojević, šef sektora za 
pravne poslove  JP Nacionalni parkovi Crne Gore. 

Odbor je konstatovao da se pozivu za prisustvo sjednici nijesu odazvali predstavnici 
Ministarstva finansija i predstavnici Opštine Ulcinj iz objektivnih razloga . 

 
Na Odboru je konstatovano da je Javno preduzeće za nacionalne parkove Crne Gore  24. 

avgusta 2015. godine, zaključilo Ugovor o zakupu cjelokupne imovine privrednog društva AD 
Solana „Bajo Sekulić“u stečaju, na period od jedne godine, koja se sastoji od nepokretne 
imovine (zemljište i objekti ) i pokretne imovine (tehnološke linije – oprema za proizvodnju i 
preradu soli, vozila, građevinske mašine), kao i da je zapisnik o primopredaji cjelokupne 
imovine Solane „Bajo Sekulić“ potpisan 2. septembra 2015.godine. Takođe, konstatovano je da 
je  Vlada Crne Gore  na sjednici od 30. jula 2015. godine, povodom Informacije Ministarstva 
održivog razvoja i turizma o stanju u Solani usvojila zaključke, kojima se između ostalog, 
Ministarstvo ekonomije zadužuje za obezbjeđenje uslova za uvođenje koncesionara za 
privrednu djelatnost. 
 

Andrija Marojević, šef sektora za pravne poslove - JP Nacionalni parkovi upoznao je 
Odbor o aktivnostima koje je JP-Nacionalni parkovi Crne Gore sprovodilo nakon zaključenja 
Ugovora o zakupu cjelokupne imovine privrednog društva AD Solana „Bajo Sekulić“u stečaju i 
naveo da je Ugovorom definisano da će ovo javno preduzeće da održava i unapređuje eko 
sistem područja Solane i da valorijuze prirodne potencijale. Takođe, podsjetio je da je 



zaključkom Vlade Crne Gore  odobren iznos od 314.200,00 € za uspostavljanje režima zaštite na 
Solani. Ukazao je da je formirana komisija koja je izvršila popis imovine Solane i o istom sačinila 
zapisnik sa fotoelaboratom. Imajući u vidu navedeno, istakao je da je izvršeno  potpisivanje 
zapisnika o primopredaji cjelokupne imovine Solane. U cilju zaštite biodiverziteta, istakao je da  
su preduzimane potrebne mjere i radnje kako bi se održao i unaprijedio uspostavljeni eko 
sistem u zakupljenom području kao i da je  u cilju unaprijeđenja i zaštite područja sproveden 
postupak i izabrana firma koja će se baviti zaštitom prostora ulcinjske Solane i njene imovine i 
sprečavanjem svih vidova protivpravnih radnji na tom prostoru. Konstatovao je da je 
oformljeno i savjetodavno tijelo sa ciljem da se na transparentan način upravlja prostorom 
Solane i da se na jedan efikasan način vrši unapređenje rada na tom prostoru, kao i da je imajući 
u vidu zaključke Vlade izrađen Plan upravljanja ulcinjskom Solanom. Odbor se, takođe 
upoznao sa aktivnostima koje su u toku a koje se odnose na održavanje i servis pumpnih 
postrojenja, izradu studije ekonomske isplativosti proizvodnje soli, valorizaciju prirodnih 
potencijala, monitoring biljnih i životinjskih procesa. 
  

Vladan Dubljević, generalni direktor Direktorata  za rudarstvo i geološka istraživanja u 
Ministarstvu ekonomije naveo je da u slučaju objavljivanja tendera za dodjelu koncesija za 
istraživanje i proizvodnju morske soli od strane Ministarstva ekonomije, JP-Nacionalni parkovi  
Crne Gore ne bi ispunjavalo uslove da se prijavi na isti. Bio je mišljenja da zaključak Vlade koji 
se odnosi na obavezu Ministarstva ekonomije za obezbijeđenje uslova za uvođenje koncesionara 
za privrednu djelatnost nije lako sprovesti. Takođe, ukazao je da proizvodnja soli iz morske 
vode treba da bude uređena po Zakonu o vodama i da bude u nadležnosti Ministarstva 
poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede i Uprave za vode, a da je u nadležnosti Ministarstva 
ekonomije da obezbijedi da proizvodnja soli bude ekološka, privredna djelatnost u okviru 
Emerland područja. 

Na Odboru je ocijenjeno da su od održavanja kontrolnog saslušanja radi pribavljanja 
informacija o stečajnom postupku u Solani “Bajo Sekulić” AD Ulcinj  i usvajanja skupštinskih 
zaključaka (“Sl list Crne Gore”  br 31/14) napravljeni pozitivni pomaci u stepenu njihove 
realizacije. Ukazano je da je osnovni problem što i u toku treće sezone u Solani “Bajo Sekulić” 
AD Ulcinj nema proizvodnje soli i istaknuto da se treba pozabaviti riješavanjem problema koji 
se odnosi na definisanje perspektive ovog privrednog društva. Takođe, konstatovano je da je 
trenutno nedefinisano stanje ovog područja prema prostorno planskoj dokumentaciji i da 
postoji konflikt da se u Solani “Bajo Sekulić ad Ulcinj obezbijedi privredna ili neka druga 
djelatnost. Imajući u vidu ekološki i državni značaj Solane „Bajo Sekulić“ AD, činjenicu da je 
Javno preduzeće - nacionalni parkovi Crne Gore zaključilo Ugovor o zakupu cjelokupne 
imovine privrednog društva, da je još uvjek u  toku stečajni postupak kao i da postoje 
neslaganja u konceptu  razvoja ovog područja  između lokalne samouprave i države a koja se 
odnose na riješavanje problematike, na Odboru je ocijenjeno da  treba preduzeti odgovarajuće 
korake kako bi se položaj ovog privrednog društva što prije riješio. 

 
 Polazeći od konstatacija sa 103. sjednice Odbora održane 12. juna 2015. godine,  

generalni direktor Direktorata  za rudarstvo i geološka istraživanja u Ministarstvu ekonomije 
naveo je da je ovo ministarstvo zatražilo informacije od subjekata na koje se odnose skupštinski 
zaključci i to od : Fonda rada Crne Gore , Investiciono-razvojnog fonda , Elektroprivrede Crne 
Gore Ad Nikšić i Opštine Ulcinj. Nakon dostavljanja traženih informacija ministarstvo će o 
sprovođenju skupštinskih zaključaka obavijestiti Odbor. 

   



 
Odbor je , takođe ukazao da se u odnosu na period od 12. juna 2015. godine , kada je ovo 

radno tijelo prvi put razmatralo realizaciju skupštinskih zaključaka koji se odnose na Solanu 
„Bajo Sekulić“može konstatovati slijedeće: 

Zaključak 1-  koji se odnosi na isporuku električne energije je realizovan ; 
Zaklučak 2-  koji se odnosi na zahtjev za povezivanje radnog staža i isplatu zaostalih 

zarada je djelimično realizovan.  
U odnosu na zaključak 3 i poslovno tehničku saradnju vezanu za obezbjeđenje nastavka 

proizvodnje soli a koji se vezuje se i za zaključke Vlade Crne Gore kojima je definisano da se 
obezbijede uslovi kako bi se koncesionar uveo u privrednu djelatnost na Odboru je 
konstatovano da navedeni zaključak još uvjek nije realizovan. 

U odnosu na zaključak 4 i predlog Skupštine Crne Gore da u cilju rješavanja evidentnih 
problema u funkcionisanju Solane AD, da Vlada i Opština Ulcinj solidarno sagledaju 
mogućnost prodaje adekvatne državne ili imovine Opštine, kako bi se obezbijedila neophodna 
finansijska sredstva za nastavak primarne djelatnosti „Solana“ AD Ulcinj – proizvodnje soli, što 
ne podrazumijeva prodaju imovina AD Solana, konstatovano je da Odbor nije mogao dobiti 
jasne i precizne informacije jer sjednici, zbog ranije preuzetih obaveza, nije prisustvovao 
predstavnik Opštine Ulcinj. 

U odnosu na zaključak 5 koji se odnosi na sagledavanje mogućnosti vraćanja većinskog 
dijela akcijskog kapitala Solane „Bajo Sekulić“ AD Ulcinj u državno vlasništvo konstatovano da 
Odbor nije mogao dobiti jasne i precizne informacije  zbog odsustva predstavnika Ministarstva 
finansija. 
 

     Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Aleksandar Damjanović. 
 
 

 PREDSJEDNIK  ODBORA  
                                                                                                     mr  Aleksandar Damjanović 


